
Světlo světa poprvé spatřil 16. 4. 1951
v náchodské porodnici. První rok s ním
rodiče projížděli v kočáře hronovskými 
ulicemi Na Příčnici, pak se vrátili do Police
nad Metují, která se pro dnešního místosta−
rostu Náchoda (od r. 2002) stala a do−
dnes ve vzpomínkách zůstala místem jeho
šťastného dětství. Kulatý nesmysl osudově
zasáhl celou jeho rodinu i jeho samého, 
a tak po získání fyzičky mezi polickými 
lyžaři svá  náctá a dvacátá léta trávil mimo
povinností školních nejčastěji v partách
polických a náchodských fotbalistů. Volný
čas věnoval i dalšímu koníčku − přírodě a
zahradě. Ten se pak stal na dlouho i jeho
zaměstnáním. 

Po ukončení základní školy v roce 1966
absolvoval v letech 1966−1969 Střední
všeobecně vzdělávací školu v Broumově,

po maturitě studia dokončil na lesnické fakultě v Brně v roce 1974. Po jednoroční
vojně v Karlových Varech dostal šanci uplatnit se v ochraně přírody. Jeho působení
v této profesi do roku 2003  je mimo jiné spojeno s prvními deseti roky Chráněné
krajinné oblasti Broumovsko.  

S manželkou Marií se dnes, kdy již domácí hnízdo opustili dva synové a dcera,
ve svých volných chvílích zaslíbili novoměstskému sboru církve bratrské a náchod−
skému klubu českých turistů. Těší se z podané a druhými přijaté pomoci, svobodnými
se cítí především na velocipédu. Čistá a klidná příroda Kladského pomezí je pro 
ně oba OÁZOU k načerpání energie a psychických sil. Nejvíce se těší na chvíle 
strávené společně se svými blízkými na procházkách a výletech po okolí.

Václav Ludvík je 61letý zemědělský 
inženýr, který pochází ze zemědělské
rodiny na Hořicku. Po ukončení vojen−
ské služby nastoupil do Výzkumného
ústavu ovocnářského v Holovousích 
v okrese Jičín, kde pracuje již 40 let.

Nejprve byl zapojen do výzkumné
činnosti, později přešel do různých
hospodářských funkcí.

V roce 1997 byl zakládajícím členem
VŠÚO Holovousy s.r.o. a od počátku je
jeho jednatelem. Od roku 2002 působí
ve funkci ředitele.

Manželka Věra, s kterou se v roce
1972 oženil, pracuje jako laborantka 
u soukromé firmy. Společně bydlí 
v rodinném domě v Hradci Králové.

Syn Martin je zemědělský inženýr,
který vlastní soukromou ovocnářskou
farmu. Pracuje jako tajemník Ovocnářské
unie ČR a je předsedou představen−
stva odbytového družstva.

Dcera Veronika je absolventkou
žurnalistiky na UP v Olomouci a práv−
nické fakulty UK v Praze. V současné
době pracuje jako reportérka zpravo−
dajství na ČT.

Jeho radostí jsou vnučky Anežka a
Johanka.

V roce 2004 byl zvolen krajským 
zastupitelem za Volbu pro kraj.

Kromě své profese věnuje svůj čas
rodině a zálibám, kterými jsou literatura
faktů, motorismus a zahrada.

Jeho životním krédem je obětavost,
pracovitost a slušnost.

Je tak trochu krajským "vandrovníkem".
Narodil se v roce 1959 v Hradci Králové
a větší část svého života prožil na
Náchodsku v České Skalici. Zde se po
mladých letech bouřliváka a "režimního
potížisty" stal v roce 1990 posledním −
kooptovaným předsedou národního
výboru a prvním starostou města. 

Petr Fejfar se vyučil automechanikem
a následně maturoval na Střední prů−
myslové škole strojní v Rychnově nad
Kněžnou. V roce 1996 absolvoval ba−
kalářské studium na Právnické fakultě
Masarykovy univerzity v Brně, obor
veřejná správa. V letech 1990 − 2000
byl starostou města Česká Skalice. 
V Senátu Parlamentu České republiky
působil v letech 2000 − 2006 jako člen
a místopředseda výboru pro veřejnou
správu, územní rozvoj a životní pro−
středí, člen komise pro Ústavu a Rady
Vlády  pro trvale udržitelný rozvoj.

Jeho rod ze strany otce pochází 
z Jičínska a matky z Mladé Boleslavi.
Petr říká, že: "Je důležité navazovat na
stopy svých předků a držet čest svého
erbu, i když nemáme šlechtické tituly."
Dědeček z matčiny strany Jaroslav
Zeman, pařížský mistr kloboučnický,
byl známým hradeckým živnostníkem
a dědeček z otcovy strany Arch. Josef
Fejfar byl silničním radou na Okresním
úřadě v Novém Městě nad Metují.
"Rodinný odkaz mě zavazuje a věřím,
že jej budu moci nadále zdárně napl−
ňovat", říká bývalý náchodský senátor,
jehož krédem, nejen pro současné
krajské volby, je: Kdo, když ne my!
Kdy, když ne dnes!

Žije více jak 48 let v Hradci Králové 
a okolí a zde také vystudoval stavební
průmyslovku. Po absolvování stavební
fakulty ČVUT pracoval jako stavbyve−
doucí a později jako ředitel několika 
akciových společností. V roce 1991
spoluzaložil těžební firmu FOSPOL,
kterou po 16 letech úspěšného rozvíje−
ní prodal. Dnes se u této společnosti
zbývá novými projekty a bezpečností.
Jeho záliby jsou kromě rodiny i cesto−
vání a fotografování.

Jeho manželka Helena je lékařkou 
v Týništi nad Orlicí. Jejich syn Petr studu−
je vysokou školu ekonomickou v Praze
a adoptivní syn John Senfuma má 
umožněno studovat v Ugandě.

Narozen 12. 5. 1959 v Přerově, od roku
1967 jsem žil v Hradci Králové, v roce 1978
jsem odmaturoval na Gymnáziu J. K. Tyla
v letech 1978−84 studium na Univerzitě
Palackého v Olomouci, pedagogická 
fakulta, obor tělesná výchova − zeměpis.
Po skončení vysokoškolského studia 
jsem začal učit na Gymnáziu v Trutnově.
Přes 10 let jsem působil jako profesor 
na Obchodní akademii v Trutnově (dříve
střední ekonomická škola). Při zaměstnání
jsem se věnoval sportu aktivně, poté i jako
vedoucí nebo trenér především ve fotbale,
basketbale a lyžování. Jsem prezidentem
prvoligového basketbalového klubu žen
BK KARA Trutnov. Do veřejného života
jsem se zapojil po roce 1989. V letech
1990−94 jsem byl členem prvního poli−
stopadového zastupitelstva v našem městě,od roku 1992 i členem městské rady. 
Od roku 1994 pracuji ve funkci místostarosty v Trutnově.

Jsem ženatý, manželka Martina, mám dvě děti − syna Jiřího v 9.třídě a dceru
Lucinku v 1. třídě ZŠ. S rodinou ve volném čase, kterého je při mé práci velice málo,
rád cestuji, sportuji a jezdím na výlety. Mým hlavním koníčkem je sport, hraji rekre−
ačně basketbal, tenis, jezdím na kole i na lyžích, především v našich krásných
Krkonoších.

klad nesouhlasí zemědělci a jejich agrární
komora.

2) Podíl na mýtném obcím
je naším pojetím významu legislativní

iniciativy. Navrhujeme, aby podíl na výbě−
ru mýtného zpoplatněných silnic náležel
také městům a obcím, po jejichž zasta−
věném území taková silnice probíhá. 
V našem kraji je to zatím trasa silnice
I/33 z Hradce Králové do Náchoda.
Smyslem našeho návrhu je zajistit ob−
cím a městům finanční prostředky na 
investice do ochrany zdraví a života jejich
obyvatel ohrožovaných zvláště kamio−
novou dopravou, přípravu silničních 
obchvatů a výkupů potřebných pozemků.

3) Aktivní přístup kraje při přípravě
území a výkupech pozemků
je důležitým činitelem urychlení výstav−

by velkých dopravních staveb. Skutečná
činnost směřující k cíli a ne výmluvy na
legislativu a nekonečná jednání. Moje
zkušenost starosty říká, že bez iniciativy
našeho města, bez pomoci investorovi 
s výkupy a výměnami pozemků, bez
spolupráce a součinnosti, lze jen těžko
očekávat nějaké urychlení výstavby.
Problémů a práce s tím je mnoho, ale bez
ní to nejde. My jsme připraveni pracovat
pro dosažení cíle bez populistických 
slibů. Máme k tomu zkušenosti, píli i
velký kus odhodlání!

Pokud něco zásadního vyčítám
současnému vedení našeho kraje,
pak je to neaktivita až alibistická 
pasivita v záležitosti přípravy důleži−
tých dopravně−silničních staveb. 
Jde hlavně o dostavbu dálnice D11 
u Hradce Králové a stavby silničních
obchvatů měst a obcí. Výmluvy typu,
že kraj nenese za tyto stavby odpo−
vědnost a nemá ve věci kompetence,
neobstojí před právem naštvanými 
obyvateli postižených měst a obcí
ani před v kolonách vězícími řidiči.

Dlouhodobě se problematikou silnič−
ních staveb zabývám. Jako bývalý starosta
města, které obchvat připravilo, mám do−
statek praktických zkušeností. Jako bývalý
senátor znám legislativní postup návrhů a
změn zákonů. Proto si mohu dovolit nejen
kritiku postupu kraje, ale představit i ně−
kolik návrhů na řešení a zlepšení situace.

1) Legislativní iniciativa kraje
zatím není naším krajem řádně využívá−

na. Kraj má ze zákona právo navrhovat
Poslanecké sněmovně Parlamentu ČR
návrhy a změny zákonů. Za dobu osmi
let to neučinil ani jednou. Současně avizo−
vaná "práce" na novele zákona o liniových
stavbách (o vyvlastnění) přichází pozdě
a čiší z ní předvolební populizmus. Navíc
jde zřejmě o neústavní úpravu zásahu
do práva vlastnického, se kterou napří−

Ing. PPetr KKubát

Bc. PPetr FFejfar

Mgr. TTomáš HHendrych

Ing. JJaroslav RRohulán

Ing. VVáclav LLudvík

Zaregistrování kandidátek politických
stran a seskupení a právě začínající 
volební kampaň mě vedla k zamyšlení 
a malé retrospektivě. Pročítal jsem si vo−
lební programy a kandidátní listiny z dob
dávno minulých i nedávných volebních
klání do nejrůznějších voleb. Některá
prohlášení, sliby i slogany jsou v mé 
paměti naprosto živé. Jen tak namátkou.
Jak silná byla doporučení voličům, aby
volili takové strany, které mají zastoupení
ve vládě nebo alespoň v parlamentu. 
V případě úspěchu takových kandidátů
je pak prý prosazení regionálních, případ−
ně komunálních zájmů jednodušší a má
větší šanci na úspěch. Z tohoto pohledu
a mnoha dalších prohlášení a slibů bylo
pro mě jako pro krajského zastupitele
naprosto šokující sdělení pana hejtmana,
který na zasedání zastupitelstva podává

pravidelné informace o průběhu výstavby
dálnice a její návaznosti na rychlostní
komunikaci R 35, že na žádost o setkání
všech regionálně příslušných poslanců
a senátorů přišel 1 (slovy jeden), a to
prosím nebyly parlamentní prázdniny. 

Tak se tedy ptám, kde jste poslanci 
a senátoři zvolení v Královéhradeckém
kraji? Jaké máte priority, když tak důle−
žité stavby jako jsou zmíněné komunikace
vás nezajímají? Jste vůbec ochotni se
tímto problémem zabývat a přispět k re−
alizaci tak důležitých dopravních tepen,
bez kterých se náš kraj neobejde? Bez
těchto investic jsou sliby typu oživení,
obslužnost, rozvoj podnikání, turistika či
příliv investorů naprosto prázdými slovy.
Nechť se zamyslí každý volič, a já osobně
jsem za každého vděčný, jak byla napl−
něna  slova a sliby vyslovené ve volební
kampani před čtyřmi i osmi lety. Snad
jen ten předražený pivovar, který na vět−
šinu obyvatel kraje působí jako nedobytná
úřednická tvrz tyčící se v koutě historic−
kého náměstí, se podařilo dokončit. Tak
tedy voliči, prosím, hodnoťte, počítejte 
a rozhodujte. Je to ve vašich rukou.

Ing. VáclavLudvík
krajský zastupitel 

Když jsem se před čtyřmi lety rozho−
doval, zda vstoupit do krajské politiky 
jako nestranický a nezávislý kandidát, byl
jsem na rozpacích, zda dělám dobře či ne.

Hned na začátku volebního období
jsem viděl, jak mnozí zastupitelé jen
dychtí po funkcích a požitcích z nich a jak
klidně zapomenou na program, který
svým voličům předložili .Byl jsem z toho
značně rozčarován. Druhý šok jsem zažil,
když někteří zastupitelé za ODS udělali
tichou dohodu s komunisty a potom 
jejich podporu náležitě  využívali .

Pokud by se zastupitelstvo skládalo
jen z těchto lidí, mělo by to asi do bu−
doucna hrozné následky pro celý náš
kraj. Musíme zabránit, aby se politika
stávala jen bohatým zdrojem příjmů pro
pár neomalených  kariéristů.  

Na druhou strana jsou ale v zastupi−
telstvu lidé, kterým skutečně o něco
smysluplného jde a mají jasnou vizi 
o tom, co je pro dobře fungující kraj 
potřebné. Vím, že naše uskupení Volba
pro kraj mezi tyto zastupitele rozhodně
patří. Je to zkrátka o lidech …..

Proto si myslím, že moje rozhodnutí
před čtyřmi lety bylo správné a jsem
přesvědčen že zdravý rozum, poctivost 
a logika musí přeci jednou  zvítězit nad
alibismem, politikařením a neschopností.

Ing. Petr Kubát
Krajský zastupitel 

VVoolliiččii,, vvzzppoommíínneejjttee aa rroozzhhoodduujjttee……

Aktivní kkraj − ppomůže ss řřešením
dopravních pproblémů rregionu

Proč zznovu kkandiduji ddo zzastupitelstva
Královehradeckého kkraje?


